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وزارتصنعتاعلامکرد:
پرداخت ۱۹ هزار میلیارد ریال تسهیلات توسعه 

صادارت غیرنفتی
معاونتطرحوبرنامهوزارتصنعت،معدنوتجارتدرگزارشیازپرداختنزدیک
به۱۹هزارمیلیاردریالتسهیلاتازمحلبستهحمایتازتوسعهصادراتغیرنفتی

تااوایلمردادماهامسالخبرداد.
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، معاونت طرح و برنامه این وزارتخانه درباره پرداخت تسهیلات 
صادراتی به منظور تامین مالی و حمایت از صادرات، با استناد به ابلاغیه مربوط به بسته حمایت از توسعه 
صادرات غیرنفتی اعلام کرد: در راستای هدایت منابع برای تحقق اهداف صادراتی و همچنین تسهیل و 
تسریع در فرآیند پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش به واحدهای تولیدی- صادراتی، سامانه یکپارچه 
اعطای تسهیلات بسته موصوف از محل منابع صندوق توسعه ملی و تلفیق منابع بانک های عامل 
 www.behinyab.ir طرف قرارداد در سایت بهین یاب وزارت صنعت، معدن و تجارت به آدرس
راه اندازی شده است. بر اساس گزارش معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، این اقدام به منظور صادرات 
محصولات اولویت دار به کشورهای هدف انجام شده است و متقاضیان استفاده از این تسهیلات، با 

ثبت نام و همچنین ثبت درخواست خود در سامانه موصوف می توانند نسبت به دریافت آن اقدام کنند.
طبق این گزارش، درخواست متقاضیان پس از ثبت در سامانه مذکور به صورت خودکار مورد پردازش 
قرار گرفته و پس از تایید به یکی از بانک های عامل )توسعه صادرات ایران، صنعت و معدن، توسعه 
تعاون، خاورمیانه، کارآفرین، تجارت، ملی ایران، رفاه کارگران، صادرات ایران، بانک مشترک ایران و 
ونزوئلا، کشاورزی و پارسیان( برای تصویب و پرداخت تسهیلات ارسال خواهد شد.منابع در نظر گرفته 
شده برای تسهیلات بسته موصوف به صورت تلفیقی به نسبت ۵۰ درصد منابع صندوق توسعه ملی و 
۵۰ درصد منابع بانک عامل بوده و نرخ سود تسهیلات به صورت میانگین نرخ سود تسهیلات صندوق 

توسعه ملی و نرخ سود مصوب شورای پول و اعتبار است.
اولویت های اعطای تسهیلات براساس اولویت های کالایی، اولویت های کشوری، واحدهای تولیدی- 
صادارتی، اشــخاص حقوقی، صادرکنندگان کالا از طریق توسعه زنجیره ارزش در صنایع منتخب و 
محصولات کشــاورزی در نظر گرفته شده اســت. بر اساس آمار اعلام شده از سوی معاونت طرح و 
برنامه وزارتخانه، تا تاریخ ۹ مرداد ماه امســال نزدیک به ۴۷ درصد از کل منابع در نظر گرفته شــده 
برای این تسهیلات که رقمی نزدیک به ۱۹ هزار میلیارد ریال است از طریق این سامانه به متقاضیان 

پرداخت شده است.

تاپایانتابستان؛
 ضوابط ورود کسب وکار های اینترنتی 

به فرابورس نهایی می شود
معــاونپذیرشفرابورسبیانکرد:تااواخرتابســتانتدویــنضوابطورود

شرکتهایاینترنتمحوربهبازارسرمایهنهاییمیشود.
حجت اسماعیل زاده معاون پذیرش فرابورس ایران گفت: در حال حاضر شرکت های اینترنت محور 
یک روند غالب را در اقتصاد دنیا  تشکیل می دهند، در کشور ما نیز باید این روند ادامه پیدا کند؛ بنابراین 
باید فضایی را فراهم کنیم که شرکت ها در بازار سرمایه حضور پیدا کنند و از مزایای آن مانند ارزشیابی و 
قیمت گذاری بهره مند شوند. وی در پاسخ به این پرسش که آخرین وضعیت پذیرش شرکت ها و کسب 
و کارهای اینترنتی در فرابورس به کجا رسید؟ بیان کرد: فرابورس در تعامل با کار گروهی است که این 
کارگروه در زیر مجموعه معاونت فناوری ریاست جمهوری شکل گرفته است و این کارگروه مشخصاً 
برای ساماندهی کسب و کار های اینترنتی است، فرابورس با این کارگروه در حال تدوین ضوابط ورود 

این شرکت ها به بازار سرمایه است.
معاون پذیرش فرابورس ایران ادامه داد: در چندین هفته آینده می توانیم منتظر باشیم که ضوابط نهایی 
ورود شرکت های اینترنت محور به بازار تدوین شود و تا چندین ماه آینده بسیاری از این شرکت ها در 
فرابورس ایران می توانند سهام شان را عرضه کنند. اسماعیل زاده به این پرسش که در شهریور ماه سال 
۹۹ اولین شرکت اینترنتی قرار بود سهام شرکت را در فرابورس عرضه کند به چه دلیل این اتفاق نیفتاد؟ 
پاسخ داد: در شهریور ۹۹ هنوز شرکتی پذیرش نشده بود که بخواهد روی تابلو سهامش را عرضه کند 
معمولاً زمانی که هیئت پذیرش تصمیم به پذیرش یک شرکت می گیرد تا زمانی که عرضه سهام اتفاق 
بیفتد ۳ تا ۶ ماه یا حتی ۹ ماه زمان می برد که این بسته به شرایط شرکت و بازار دارد، و اولین شرکتی 
که پذیرفته شد در دی ماه ۹۹ یک  شرکت تاکسی اینترنتی بود. وی در رابطه با علت طولانی شدن 
گفت: ضوابط ورود شرکت ها تا حدودی تنظیم نشده است که در حال حاضر در تعامل با کارگروه در حال 
نهایی کردن ضوابط هستیم به اضافه اینکه تعدادی از شرکت ها برای فرآیند پذیرش  تشکیل مدارکشان 
را انجام نداده اند. اسماعیل زاده در پاسخ به این پرسش که فرابورس چه برنامه ای در آینده برای پذیرش 
شرکت های اینترنتی دارد؟ پاسخ داد: فرابورس هم پای شرکت های اینترنتی درگیر پذیرش سهام این 
شرکت ها است و در حال حاضر در مرحله تدوین ضوابط پذیرش این شرکت ها هستیم.وی در پاسخ 
به این پرسش که زمان ورود اولین شرکت اینترنتی به فرابورس چه زمانی است؟ گفت: ضوابط تا آخر 
تابستان نهایی می شود شرکت های اینترنتی باید درخواست بدهند یا درخواست خودشان را به روز رسانی 
کنند کنند اگر از الان شرکت ها درخواست بدهند به نظر می رسد می توانیم شرکت ها را تا آبان ماه در 
هیئت پذیرش داشته باشیم؛ و هیئت پذیرش در رابطه با پذیرش این شرکت ها تصمیم می گیرد.اسماعیل 
زاده در پاســخ به این پرسش که از اول سال ۱۴۰۰ تا به الان چند شرکت در فرابورس پذیرش شده 
اند؟ بیان کرد: از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا تیر ماه، ۱۴ شرکت در فرابورس ایران پذیرش شده اند و با توجه 
به درج هایی که در این چند روزه انجام داده ایم، ۲۴ یا ۲۵ درج  در فرا بورس داشته ایم. معاون پذیرش 
فرابورس ایران به این پرسش که برای بهبود فرآیند پذیرش آخرین تغییری که صورت گرفته چه زمانی 
بوده است؟ پاسخ داد: تسهیل پذیرش برای شرکت ها را نمی توان فقط به عنوان تسهیل یاد کرد بلکه 
بهتر است از آن به عنوان بهینه سازی نام ببریم.وی افزود: اگر تسهیل در پذیرش به این معنی باشد که 
هر شرکتی با هر وضعیتی به  فرابورس آمد را بپذیریم و بعد سهامداران چند میلیونی که در بازار سرمایه 
هستند، درگیر ریسک های غیر قابل کنترل بعضی از شرکت ها شوند اشتباه است. اصلا تسهیل به این 
معنی نیست که هر شرکتی با هر شرایطی را با سهل گیری پذیرش کنیم.اسماعیل زاده ادامه داد: منظور 
از بهینه سازی، بهینه کردن ساختار پذیرش، فارغ از قوانین، تیم اجرایی و امثال این موارد است.در حوزه 
استارتاپ ها در حال حاضر قوانین را مشخص تر می کنیم، که شرکت ها  بتوانند حضور داشته باشند، 
فضایی را فراهم می کنیم که شرکت پروژه ها نیز بتوانند وارد بازار سرمایه شوند. یعنی پروژه هایی که در 
واقع در یک درجه ای از تکمیل هستند و نیاز به تامین مالی دارند و دارای نتیجه اقتصادی نیز هستند، 

بتوانند با نظارت هایی در دستور العمل تایید  شوند.
معاون پذیرش فرابورس ایران گفت:گروه کارشناسی فرابورس را تقویت می کنیم، نفرات، ساختار و 
مشاوران را آموزش می دهیم که آمادگی لازم را داشته باشند تا برای فرآیند پذیرش، تشکیل پرونده انجام 
نداده اند.اسماعیل زاده در رابطه با آخرین به روز رسانی های در فرآیند پذیرش تاکید کرد: فرابورس به 
صورت مستمر در حال تغییر فرآیند پذیرش است که آخرین آن هفته گذشته بوده که بیشتر  این تغییرات 

در راستای بهینه سازی، افزایش نفرات و بهبود ساختار بوده است.

رئیساتاقمشترکبازرگانیایرانوچیناظهار
داشــت:باتوجهبهاینکهآینــدهتجارتجهان
درشرقآســیارقممیخوردبرایداشتنسهم
بیشتریازتجارتآیندهازالانبایدواردپیمانهای

تجاریبااینکشورهاشویم.
مجیدرضا حریری در گفت وگو با ایلنا در مورد لزوم پیوستن 
ایران به پیمان های تجاری به خصوص با کشورهای شرق آسیا 
اظهار کرد: راه تعالی و پیشرفت تجارت فرامرزی ما این است که 
یاد بگیریم با کشورهای مختلف، پیمان های دوجانبه و چندجانبه، 
پیمان های منطقه ای، سازمان های بین المللی تجاری تعامل 
داشته باشیم. این موضوع کمک می کند تا تولید ما باب بازارهای 
جهانی شود و همچنین با ممزوج شدن اقتصاد ما با اقتصاد دنیا، از 
تحریم های یک جانبه مصون شود. چند سالی است که مراودات 
این چنینی را با اوراسیا، پاکستان و ارمنستان آغاز کرده ایم اما هنوز 
بسیار جزئی است و حتی نمی توانیم بگوییم گام اول را برداشتیم 

بلکه گام های اولیه پیش از شروع هستند.
وی افزود: امیدوار هســتیم که طی ماه های آینده درسازمان 
کنفرانس شانگهای هم عضو اصلی شویم که فرصتی است 
برای اینکه وارد یک پیمان منطقه ای شــویم. از نظر وسعت 
خاک و جمعیت بخش بزرگی از دنیا سازمان کنفرانس شانگهای 
هستند، اگر ما نیز به آن بپیوندیم فرصت خوبی از نظر تجاری 
خواهد بود. علت وجودی پیمان شانگهای امنیتی بود اما الان 
با توجه به برنامه احیای جاده ابریشم، کشورهای عضو پیمان 
شانگهای توانسته اند روابط اقتصادی بسیار بزرگی را با یکدیگر 
شکل دهند. سازمان کنفرانس شانگهای صندوقی برای کمک 
به کشورهای زیرمجموعه خود دارد بنابراین شکل امنیتی این 

پیمان در حال تبدیل به صورت اقتصادی است.
حریری با اشاره به قدرت گرفتن کشورهای شرق آسیا تصریح 
کرد: همه کســانی که اقتصــاد را در حوزه بین المللی تحلیل 
می کنند با تقدم و تاخــر روی زمان، اتفاق نظر دارند که آینده 
اقتصاد دنیا را آســیا و به خصوص آسیای جنوب شرقی شکل 
می دهنــد. اقتصادهای برتر دهه های آینــده دنیا چین و هند 
می شوند، بسیاری قبل از کرونا این پیش بینی را داشتند، بعد از 
کرونا تردیدهایی در مورد هند بود اما در مورد چین می بینیم که 
رشد اقتصادی این کشور سرعت نیز گرفته است. بنابراین طبیعی 
است که اقتصاد دنیا به طرف شرق آسیا گرایش پیدا می کند، آسیا 
پاسفیک منطقه ای می شود که در آن شاهد منازعات سیاسی و 

نیز رشد اقتصادی و تاثیر آن بر اقتصاد دنیا خواهیم بود.
وی اضافه کرد: خوشبختانه ما با کشورهایی مانند چین، ژاپن و 
کره جنوبی علاوه بر اینکه سوابق تجاری خوبی داریم، امکانات 

مبادله ای مناسبی داریم. یعنی اقتصادی این کشورها با اقتصاد 
ما به طور طبیعی می تواند چفت و بست شود. این امکان بالقوه 
وجود دارد اما برای بالفعل شدن آن نیاز داریم تنش های سیاسی 
خــود را در دنیا کاهــش داده و بی اثر کرده و اثر منازعاتمان با 
آمریکا را بر مبادلاتمان با دیگر کشورها کمتر کنیم. برای این 
کار دستگاه دیپلماسی و سیاسی ما باید راه حل های مناسب آن را 
بیابند، قطعا اگر ما درگیر این تنش ها باشیم سرعت همکاری ما 
با کشورهای جنوب شرق آسیا مناسب نخواهد بود. اما به صورت 
بالقوه همیشه این امکان وجود دارد که ما با این اقتصادها مانند 
هند، ژاپن، کره جنوبی و چین به عنوان سردمداران اقتصاد جنوب 

شرق آسیا پیوند داشته باشیم.
رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و چین بیان کرد: تعاریف 
سنگاپور در دنیا برای اقتصاد شاید چندان با اقتصاد ما همگن 
نباشد و حتی می تواند رقیب باشد، سنگاپور عمدتا مرکز مبادلات 

مالی و ترنزیت کالا است، ما نیز می توانیم دست کم در حوزه 
ترانزیت کالا به عهده بگیریم. اگر ما روزی بتوانیم از ظرفیت 
واقعی بندر چابهار استفاده کنیم بسیاری از بنادر اقیانوس هند را 
تحت تاثیر قرار می دهد چراکه راه تاریخی ترانزیت کالا از شرق 
به غرب جهان از ایران می گذرد.وی خاطرنشان ساخت: با توجه 
به اینکه آینده تجارت جهان در شرق آسیا رقم می خورد برای 
داشتن سهم بیشتری از تجارت آینده از الان باید وارد پیمان های 
تجاری با این کشــورها شویم. در مورد چین ما سند ۲۵ ساله 
همکاری های دو جانبه را نوشــته ایم و می توانیم کار خود را با 
آنها بر اســاس همین سند پیش ببریم. همین چند روز پیش، 
رییس جمهور چین و رییس جمهور ایران مکالمه تلفنی داشتند، 
دو طرف تاکید بر اجرایی کردن ســند ۲۵ ساله داشتند. با هند 
هم همیشه احتمال اینکه کارهای گسترده تری کنیم وجود دارد 
امــا در مورد کره جنوبی و ژاپن بخش زیادی از آینده مراودات 

تجاری ما منوط به حل یا کمرنگ شــدن بحران ما با آمریکا 
در صحنه بین المللی اســت. نوع روابط سیاسی هند نسبت به 
این کشورها از آمریکا مستقل تر است.حریری در مورد وضعیت 
ایــران در کریدورهای اقتصادی گفت: کریدور اقتصادی یک 
تعریف طبیعی دارد که به طور طبیعی در طول تاریخ هر کسی 
می خواست از شرق به غرب جهان یا از شمال به جنوب جهان 
حرکت کند ایران بر سر راه او بود. مزیت جغرافیایی ایران اتصال 
شرق و غرب و شمال و جنوب دنیا به هم است. بنابراین ایران 
برای این کار بهترین گزینه است اما اینکه فکر کنیم کشورها 
صبر می کنند تا بالفعل هم بتوان از این بهترین گزینه استفاده 
کرد، درست نیست. تجربه نشــان می دهد که در بسیاری از 
موارد مانند خطوط نفت جیحون ما را دور زدند اما در بعضی از 
کوریدورهای شمالی جنوبی در انتقال گاز، نفت و انرژی غایب 
هســتیم. وی افزود:  بسیاری از دیگر کشورها هم در پی این 

هستند که در امکانات خود که به طور طبیعی از امکانات ما کمتر 
است سرمایه گذاری کرده و مزیت ایجاد کنند. در چند دهه قبل 
دیدیم که جبل علی توانسته بخشی از جایگاه ما را در ترانزیت 
بین المللی کالا بگیرد، بندر گوادر پاکستان در حال تجهیز است 
که نقش ما را کم رنگ تر می کند، کانال هایی از ترکیه کشیده 
می شود یا مناطقی که ه رسال سودی برای خود ایجاد می کند، 
مواردی هســتند که جایگزین مزیت طبیعی ما می شوند. اگر 
نتوانیم تعاملات خود با دنیا به سمتی ببریم که برای این مزیت 
طبیعی سرمایه گذاری خارجی جذب کنیم تامین مزیت بالقوه به 

حالت بالفعل در بیاید دنیا منتظر ما نمی ماند.
رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و چین در مورد علل و 
عوامل بالفعل شــدن این مزین گفت: این موضوع یک وجه 
تاریخــی نیز دارد و در دو یا ســه قرن اخیر ما نتوانســتیم از 
همجواری خود با آب های آزاد استفاده مناسبی کنیم. وگرنه از 
زمان هخامنشیان اینجا مسیر ترانزیت کالا بوده، تا زمان صفویه 
نیز این مسیر به طور طبیعی کار می کرد. این تعداد کاروانسرا 
در کشور برای تجار خارجی بوده اما بعد از صفویه ما نتوانستیم 
از این مزیت اســتفاده کنیم.وی تصریح کرد: بخش زیادی از 
شهرهای بزرگ و معروف دنیا مانند نیویورک، بارسلون، هنگ 
کنگ و ... کنار آب های آزاد هستند. آبادانی، شهرنشینی و تمدن 
در دنیا در کنار آب های آزاد شــکل گرفته است. ولی در کشور 
ما طی چند صد ســال اخیر پایتخت ها در مرکز ایران بوده، به 
خاطر مصون ماندن از حمله خارجی پشت رشته  کوه های البرز 
و زاگرس پنهان شده اند. امروز از آبادان تا چابهار حدود ۴ هزار 
کیلومتر کنار آب های آزاد مرز داریم. متاسفانه بیشتر این مناطق، 
مناطق محروم کشور ما هستند و نتوانستیم از این مزیت خود به 
درستی استفاده کنیم.حریری متذکر شد: در چند سال اخیر هم 
درگیری های سیاسی که با دنیا داشتیم مانع از سرمایه گذاری در 
زیرساخت های مناسب برای ترانزیت کالا شده است. ما نیاز به 
بنادر معتبر و بروز از نظر اپراتوری و ساخت وساز، خطوط ریلی 
مجهز، پیوسته و قابل استفاده دائم تجاری، ناوگان ریلی مناسب، 
جاده های مناســب، فرودگاه های بزرگ و ناوگان های هوایی 
مناســب داریم؛ هیچ یک از آنها را نتوانستیم در چند دهه اخیر 
شکل دهیم. در نتیجه امکان بالقوه هیچ وقت نتوانسته بالفعل 
دربیاید. وی در پایان اضافه کرد: عامل سیاسی برای همه این 
عوامل به نوعی دلیل پایه ای است در چند دهه اخیر اقتصاد ما به 
شدت متاثر از سیاست و منازعاتی با قدرت های بین المللی بوده 
که مانع از شکل گیری سرمایه گذاری خارجی در این حوزه ها 
شده  است. الزامات لازم برای توسعه زیرساخت های ترانزیت نیز 

با سرمایه داخلی چندان مقدور نیست.

رئیس اتاق ایران و چین:

دنیا برای ترانزیت منتظر ایران نمی ماند

اخبار کوتاه 

وزیرپیشنهادیتعاون،کارورفاهاجتماعیگفت:
ایجادسامانهجامعاشتغالایرانیانباجمعآوری
اطلاعاتجوانانومتخصصانمشکلاتاشتغال
رارفــعکردهوکمکخواهدکــردتامتقاضیان،
دسترسیبهتریبهانتخابمشاغلداشتهباشند.

»حجت الله عبدالملکی« در جلســه علنی مجلس شورای 
اسلامی با تشریح برنامه های خود با بیان اینکه زمینه فعالیت 
وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی بسیار وسیع است، تصریح 
کرد: این نهاد بالاترین ســطح ارتباط بــا کارگران، معلولان، 
روستاییان، زنان سرپرست خانوار، سالمندان و مراکز خیریه و 
غیر انتفاعی را دارد که شامل خدمات رسانی به ۷۰ درصد مردم 

می شود.
وی با بیان اینکه این وزارتخانه یک نهاد مردمی است، اظهار 
داشت: این وزارتخانه مسوولیت سیاست های کلان و قوانین 
کلی نظام از جمله قانون کار، بیمه بیکاری و حمایت از معلولان 

را برعهده دارد.
عبدالملکی با بیان اینکه در صورت کمک و پشتیبانی مجلس 
برنامه های ارائه شده، قابلیت اجرایی شدن دارند، خاطرنشان کرد: 
تورم و بیکاری از مشکلات اصلی مردم است و همه مسئولان 
دغدغه بیکاری جوانان، فــارغ التحصیلان و متخصصان در 
کشور را دارند که وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان 

دبیرخانه اشتغال، مسئول اقدام در این زمینه است.
وی با بیان اینکه بعد از انقلاب اســلامی اقدامات بسیاری 
برای توسعه اشتغال انجام شده است، تاکید کرد: در حال حاضر 
اطلاعات و آمار دقیقی در مورد اشتغال جامعه نداریم و به دلیل 
نبود منابع کافی نمی توان برای رفع این مشکل اقدامی انجام 

داد.
وزیر پیشــنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر همین 
اساس در گام نخست ایجاد سامانه جامع اشتغال ایرانیان را در 
دستور کار قرار داده ام تا آخرین وضعیت اشتغال مشخص باشد 

و به برنامه ریزی برای رفع آن کمک کند.
به گفته وی، سامانه جامع اشتغال ایرانیان بانک اطلاعات غنی 
خواهد بود تا کارآفرینان اقدام به انتخاب افراد کرده و از سوی 
دیگر متقاضیان شغل، دسترسی بهتری به انتخاب مشاغل داشته 

باشند.
توجهبهسرمایهگذاریهلدینگها

وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه برنامه 
های مختلف برای سرمایه گذاری هلدینگ ها ارائه کرده ایم، 
گفت: این دغدغه بنده و جز برنامه ها بوده است که هر دستگاه 
ی به نوبه خود و بر اساس امکانات در توسعه متوازن ایفای نقش 
کند در این زمینه آمایش سرزمین در سطح کلان انجام شده 

است. حجت الله عبدالملکی وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی افزود: باید ببینیم در برنامه های مختلف هلدینگ ها در 
چه زمینه هایی می توانند سرمایه گذاری کنند و با در نظر گرفتن 
سه موضوع سود آوردی، کمک به پیشرفت اقتصادی منطقه و 

تکمیل زنجیره های ارزش شغلی منطقه فعال شوند.
عبدالملکی با اشاره به حذف ضوابط بیمه های تامین اجتماعی 
بیان داشت: در حوزه حذف ضوابط زاید، برنامه هایی را در نظر 

گرفته ام، یکی از موانع اصلی بیمه های اجتماعی است.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: بخشنامه های 
مختلف، آیین نامه های گسترده و پیچیده که باعث اتلاف وقت 
و ضرر و زیان به کارفرمایان و بیمه شدگان می شود وجود دارد 

که نیاز است حذف شود.
وی ادامه داد: پیش از این در حوزه های کاری خود ۷۰ درصد 
ضوابط را حذف کردم و در این دوره نیز این موضوع را پیگیری 

می کنم.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر سه جانبه 
گرایی تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: جلسه های متعددی با 
شوراهای عالی و اتحادیه های حوزه کار، کارفرمایان و کارگر 
برگزار کرده ام که نیاز است در حقوق کار اصلاحاتی انجام شود 
و این امر تنها با هماهنگی مجلس شــورای اسلامی محقق 

می شود.
حجت الله عبدالملکی وزیر پیشــنهادی تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی در خصوص یارانه بیمه اجتماعی کارفرمایی گفت: منابع 
مناسبی را تامین می کنیم تا به غیر از بیمه فرش، ساختمانی 
و رانندگان، سایر مشــاغل را را نیز بیمه کنیم و در این زمینه 

کارفرمایان هزینه ها را کاهش دهند.
مشاغلخانگیدرکشورما3/5درصدکل

مشاغلاست
عبدالملکی بــا بیان اینکه بر خلاف تصور خیلــی از ما، در 
کشورهای پیشرفته سهم مشاغل خانگی ۱۱ درصد کل مشاغل 
اســت گفت: این در حالیســت که این رقم در کشورمان زیر 
۳.۵ درصد اســت در گذشته طرح »کار از منزل« را به صورت 
پایلوتی با یک هزار و ۵۰۰ کارآفرین اجرا کردیم و برای بسیاری 

از افراد کار ایجاد شد.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ادامه داد: اشتغال 
خانگی زنان سرپرست خانوار و جویای کار را در دستور کار قرار 

خواهیم داد.
وی به قانون نظام جامع تربینی فنی و حرفه ای اشاره کرد و 
گفت: این قانون تصویب شده ولی اجرا نشده است این قانون 
را اجرا کرده و حلقه های مکمل آموزش های فنی و حرفه ای 
با مشاوره شغلی، مزیت شغلی و مدیریت بازار تکمیل می کنیم 

و بیش از نیمی از واحدهای ثابت آموزش و فنی و را به مراکز 
توسعه کارآفرینی ارتقا می دهیم.

عبدالملکی از انجام ۶ اقدام اساســی در حــوزه رفاه، تامین 
اجتماعی و بازنشستگی خبر داد و گفت: یکی از آنها مساله شفاف 
سازی دخل و خرج سازمان تامین اجتماعی است و آمارهایی از 

دخل و خرج را در اختیار نمایندگان قرار می دهیم.
وی اضافه کرد: همچنین حرکت به سمت بیمه اجتماعی برای 
۹ دهــک را جز برنامه ها داریــم که با اجرای این برنامه یک 
انقلاب در حوزه بیمه تامین اجتماعی انجام خواهیم داد ضمن 
اینکه کیفیت خدمات درمانی را افزایش می دهیم در مناطقی که 

واحد درمانی نداریم واحدها را احداث می کنیم.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: عدالت 
در بهره مندی از خدمات بهداشتی و درمانی را نهادینه می کنیم 
همچنین اجرای کامل قانون هدفمندی یارانه ها با بانک جامع 

رفاه ایرانیان را تکمیل خواهیم کرد.  
وی با اشاره به تصویب ۸۹ هزار میلیارد برای کمک به مطالبات 
سازمان تامین اجتماعی گفت:  این موضوع تصویب شده است 

که در این حوزه، نیازمند همکاری مجلس هستم.
عبدالملکی افزود: حوزه تعاون در ۱۰ سال گذشته مظلوم واقع 
شــد و در جریان ادغام وزارت خانه به حاشیه رانده شد که باید 

آن را بالا بکشیم.
وی از اجرای اجرای ســند توسعه تعاون خبر داد و گفت: این 
سند در سال ۹۲ تصویب شد ولی عملیاتی نشد اگر این سند 
اشکالاتی دارد باید رفع شود و با جهش آن شاهد ارتقای توسعه 

تعاون باشیم.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطر نشان کرد: 
بانک توسعه تعاون را تقویت و اقدام نوآورانه انجام خواهیم داد که 
آن اقدام، توسعه تولید شاخص فضای کسب و کارهای تعاونی 
با امکان رصد در فضای کسب و کشور است؛ ضمن اینکه وارد 
حوزه سیاســت گذاری در فضای کسب و کار برای تعاونی ها 
بخصوص در حوزه تعاونی های روستاییان، عشایر و کشاورزی و 

ارتقای فرهنگ تعاون می شویم.

6/5میلیوننفرازخدماتبهزیستی
استفادهمیکنند

وزیر پیشــنهادی تعاون، کار و رفــاه اجتماعی با بیان اینکه 
۶.۵ میلیون نفر در کشور از خدمات بهزیستی استفاده می کنند 
گفت: از این تعداد ۲۷ هزار نفر را کودکان بی سرپرست تشکیل 

می دهند.
وی با اشاره به برنامه های پیشنهادی در حوزه بهزیستی گفت: 
کاهش و کنترل آسیب های اجتماعی، رسیدگی به معلولان، 
اجرای قانون حقوق افراد دارای معلولیت، پیگیری ســهم سه 
درصدی معلولان از استخدام، کاهش هزینه های معلولیت، تهیه 
و تامین وسایل کمک توانبخشی، کاشت حلزون، تهیه وسایل 
بهداشتی و درمانی و تامین مسکن برای خانواده های پر معلول 

در اولویت برنامه هاست.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی، گفت: رسیدگی به 
سالمندان، اجرای سند ملی سالمندان، ارائه بسته های معیشتی 
برای ســالمندان، حمایت از کودکان بی سرپرست، رسیدگی 
به زنان بی سرپرست و بد سرپرســت، کمک به ازدواج زنان 
سرپرست خانوار و ایجاد مشاغل خانگی برای زنان سرپرست 

خانوار از مهمترین برنامه هاست.
وی با بیان اینکه بر اساس گفته مسئولان و نمایندگان صدها 
هزار زن سرپرست خانوار پشت نوبت خدمات رسانی هستند 
گفت: این موضوع را به صورت جدی دنبال می کنیم تا این قشر 
از زنان به سرعت وارد چرخه خدمات رسانی شوند. عبدالملکی 
افزود: تقویت بیمه های مشاغل خانگی برای کمک به قشر زنان 

سرپرست خانواده را در دستور کار داریم.
وی بــا تاکید بر اینکــه بخش بزرگی از اقتصــاد در اختیار 
صندوق ها، هلدینگ ها و شرکت هایی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی است گفت: ۱۷۸ شرکت بزرگ زیر مجموعه صندوق 

تامین اجتماعی و ۵۰ شرکت زیر نظر بازنشستگی هستند.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بیان داشت: این 
بخش بزرگ اقتصاد موجب نگرانی نمایندگان شــده است، 
موضوعی که دغدغه همه ماست مساله مدیریت سیاسی، غیر 
اقتصادی، فساد آلود و انتصاب های رانتی و حقوق های نجومی 

در این مجموعه هاست.
وی خاطر نشان کرد: مسائل این مجوعه ها بدهی بزرگ دولت 
به آنها، شفاف نبودن دارایی ها و فعالیت آنها و تبدیل به حیات 

خلوت جریان های خاص شده است.
فساد زدایی از مجموعه های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

عبدالملکی با بیان اینکه اولین گام فساد زدایی از مجموعه های 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: سالم سازی سرمایه و 
مساله مدیریتی و انسانی در این مجموعه های اقتصادی دستور 

رئیس جمهوری و مطالبه مردمی است که ضمن حفظ مدیران 
سلامت و کارآمد، مدیران رانتی شناسایی و برکنار می شوند.

وی تاکید کرد: مدیران متخصص انقلابی، با 
تجربه و جهادی شناسایی و جایگزین می شود، 
تا کی بنشینیم و بگوییم که این مجموعه ها را 
مافیا گرفته است، امروز روز اقدام است و این 
وضعیت مجموعه ها با دولت و مجلس انقلابی 
از ما پذیرفته نیست ضمن اینکه شبکه های 
معاند علیه ما اقدام کرده و آنهایی که منافع آنها 

به خطر افتاده دروغ پردازی می کنند.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
ابراز داشت: اکنون توانمندی و پشتیبانی دولت 
و مجلس را برای فساد زدایی داریم از این رو 
مساله انتصاب ها را با قدرت پیگیری می کنیم 
و دستگاه های بزرگ را برای شایسته گزینی 
و فعالیت مدیران انتخاب می کنیم، اگر مدیری 
که ما انتخاب کردیم ناکارآمد و فاسد باشد به 

زودی برکنار می کنیم.
وی با بیان اینکــه وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی متعلق به مردم استف گفت: ما نماز 
خوان و پیرو ولایت هستیم، آغاز کار ما نقطه 
پایان در مســاله مافیا در مجموعه اقتصادی 
رفاه و تعاون خواهد بــود و خود را در مقابل 
خداوند متعال، مردم بزرگ، نمایندگان و رییس 
جمهوری مسئول می دانم و در مقابل مجلس 
به عنوان امنای ملت و وکلای مردم می دانم 

و پاسخگو هستم.
عبدالملکی به تعهداتش در مقابل مجلس 
اشــاره کــرد و گفت: در تعاملــم با مجلس 
شفافیت را تعهد می دهم و در ایجاد هر داشبرد 
مدیریتی، دسترسی آن را برای نمایندگان ایجاد 

می کنم.
حجت الله عبدالملکی وزیر پیشنهادی تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی گفت: اجرای قوانین، اخذ 
مشورت با نمایندگان در تنظیم لوایح، همکاری 
شانه به شانه با مجلس و برگزاری جلسه ها 
با همه نمایندگان در استان ها و رسیدگی به 
مشکلات هر استان، استفاده از مدیران بومی نه 
مدیران پروازی، پیگیری وعده های مسئولان 
گذشته و مبارزه با فساد و رانت و رفع فقر به 

نفع مردم را متعهد می شوم.

رفع مشکلات بخش اشتغال با راه اندازی »سامانه جامع اشتغال ایرانیان«
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مطرح کرد:

ایجادوتوسعهچهارشهرکصنعتیدراستانهایکردستان،
مرکزیوآذربایجانشرقیباتصویبهیاتمدیرهسازمانصنایع
کوچکوشهرکهایصنعتیایراندردستورکارقرارگرفت.

به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، در آخرین نشســت هیات مدیره 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، ایجاد دو شهرک صنعتی 
جدید در استان های کردستان و مرکزی و توسعه دو شهرک صنعتی در استان  
آذربایجان شرقی به تصویب مجمع عمومی شرکت  شهرک های صنعتی استان ها 
رسید.شــهرک صنعتی بزرگ کردستان به مساحت ۷۱۳ هکتار در شهرستان 
دیواندره و شهرک صنعتی شهید قاسم سلیمانی به مساحت ۲ هزار هکتار در 
شهرستان زرندیه، از جمله شهرک های صنعتی جدیدی هستند که ایجاد  شده و 

به جمع یک هزار و ۱۱ شهرک و ناحیه صنعتی مصوب کشور می پیوندند.
همچنین با تصمیم هیات مدیره سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران، شهرک صنعتی اسکو در شهرستان اسکو به مساحت ۱۰۶ هکتار و شهرک 
صنعتی ملکان در شهرستان ملکان به مساحت ۸۱.۳ هکتار توسعه خواهند یافت.

با ایجاد یا توسعه چهار شهرک صنعتی مذکور، بیش از ۲ هزار و ۹۰۰ هکتار 
به مساحت اراضی در اختیار شهرک ها و نواحی صنعتی کشور افزوده می شود تا 
شرکت های استانی تابعه سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
بتوانند نسبت به جذب سرمایه گذاران و به تبع آن ایجاد شغل پایدار در سطح کشور 
اقدام کنند.از ابتدای سال ۱۳۹۹ تا پایان مرداد امسال، ایجاد یا توسعه ۲۹ شهرک و 
ناحیه صنعتی جدید در ۲۶ استان کشور به وسعت بیش از پنج هزار و ۵۷۸ هکتار به 
تصویب هیات مدیره سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران به عنوان 
مجمع عمومی شرکت  شهرک های صنعتی استان ها رسیده است که برای طی 

فرآیند تصویب نهایی به مراجع قانونی ذی ربط ارسال شد.
با تهیه و ارسال گزارش ضرورت ایجاد و مکان یابی شهرک یا ناحیه صنعتی 
توسط شرکت  شهرک های صنعتی هر استان  و پس از بررسی و بازدید میدانی 
کارشناسان معاونت فنی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، 
گزارش اظهار نظر کارشناسی به هیأت مدیره ارائه و در صورت تأیید مورد تصویب 

قرار می گیرد.مطابق ضوابط و مقررات قانونی، مصوبه هیأت مدیره سازمان صنایع 
 کوچک و شــهرک های صنعتی ایران برای شهرک ها و نواحی صنعتی بالای
 ۵۰ هکتار باید به تصویب مجمع عمومی این سازمان متشکل از وزرای صنعت، 
معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، راه و شهرسازی، نیرو، امور اقتصادی و دارایی، 
معاون رییس جمهوری و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور رسیده و سپس با 
بررسی و تایید کمیسیون امور زیربنایی، صنعت و محیط زیست دفتر هیات دولت، 
مورد تصویب هیات وزیران قرار گیرد.همچنین مصوبه هیات مدیره سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران به عنوان مجمع عمومی شرکت های استانی 
تابعه، شرط لازم برای تصویب نواحی صنعتی زیر ۵۰ هکتار است و در عین حال 
تصویب نهایی آن مشروط به تایید و اخذ مصوبه شورای برنامه ریزی و توسعه 
استان است. سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران و شرکت های 
اســتانی تابعه آن اکنون با دارا بودن ۵۰۵ شهرک و ۳۲۴ ناحیه صنعتی و سه 
منطقه ویژه اقتصادی درحال بهره برداری، ۸۱ شهرک و ناحیه صنعتی تخصصی، 
۶ شهرک فناوری، ۴۰ مرکز خدمات فناوری و کسب و کار، ۲ مجتمع فناوری 
 اطلاعات و خدمات نرم  افزاری، ۹۳ هزار و ۹۲۳ قرارداد منعقده و بهره برداری از

 ۴۸ هزار و ۱۲ واحد صنعتی و ســه هزار و ۱۴۵ واحد کارگاهی، زمینه اشتغال 
مستقیم ۹۶۲ هزار و ۲۴۳ نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است.

بهدنبالرشدنسبیقیمتارزوخودرو،تعدادفایلهایزیرقیمت
دربازارمســکنتاحدودیکاستهشدهوواسطههایملکیاز

عقبنشینیبرخیفروشندگانخبرمیدهند.
بازار مسکن شهر تهران کماکان در رکود به سر می برد اما پس از افزایش نسبی 
قیمت دلار، خودرو و مصالح ساختمانی، اشتیاق طرف عرضه مسکن برای فروش 
تا حدودی کم شده است. تا حدود دو هفته قبل فایل های زیرقیمت در بازار ملک 
به وفور دیده می شد و خریداران می توانستند با فراغ بال اقدام به خرید کنند. شواهد 

جدید از کاهش تعداد فایل های به قیمت حکایت دارد.
بنابه گفته واسطه های ملکی به تدریج مقاومت هایی از سوی فروشندگان دیده 
می شود. طرف عرضه با توجه به نداشتن برداشت روشن از آینده بازار در فروش 
دچار تردید شده است. خریدار چندانی هم البته وجود ندارد و خروجی این وضعیت 
به سردرگمی بازار منجر شده است. عمده واحدهای موجود در بازار نیز در نیمه 

شمالی تهران قرار دارد.
یکی از مشاوران املاک منطقه غرب تهران درخصوص وضعیت این روزهای 
بازار مسکن به ایسنا گفت: با توجه به اینکه دولت جدید هنوز به طور کامل پا 
نگرفته همه منتظر آینده هستند و بازار بلاتکلیف است. از طرفی به دلیل افزایش 
نسبی قیمت ارز، برخی فروشندگان واحدهای مرغوب فعلا از فروش منصرف 

شده اند و تا روشن شــدن وضعیت اقتصاد وارد بازار نمی شوند. بنابراین عمده 
فایلهای موجود در دفتر ما آپارتمانهای قدیمی است که مدتها موفق به فروش آن 
نشده ایم. از آن طرف متقاضیان توان خرید ندارند و به همین دلیل بازار راکد است.
وی افزود: حدود پنج ماه است که هیچ نوع رشد قیمت در بازار مسکن نداشته ایم. 
بنابراین حتی در صورت تحرک نسبی هم نمی توان انتظار رشد سنگین قیمتها را 
داشت. چیزی که فعلا دیده می شود رکود ناشی از تردید خریداران و فروشندگان 

است.
از طرف دیگر گزارش شــامخ بخش ساختمان که نشان دهنده کاهش تیراژ 
ساخت وساز و افزایش قیمت نهاده های ساختمانی بود مقداری انتظارات را در 
بازار مسکن تغییر داده است. بر اساس گزارش شاخص مدیران خرید )شامخ( که 
توسط اتاق تعاون ایران منتشر شده در تیرماه ۱۴۰۰ عدد کل شامخ ۵۴.۸۷ بوده 
که نسبت به خرداد که ۶۰.۵۵ بوده کاهش چشمگیری دارد و افت فعالیتهای 
ساختمانی را نشان می دهد. برخی معتقدند با توجه به این گزارش، فعالان صنعت 
ساختمان دچار نوعی بدبینی شده اند که ممکن است به کاهش ساخت و ساز در 

آینده منجر شود.
رشد قیمت نهاده های ساختمانی در حالی بر روی روند ساخت و ساز تاثیر منفی 
گذاشــته که در بهار امسال تورم مصالح ساختمانی از تورم بازار مسکن پیشی 
 ـمعتقد   ـعضو هیات مدیره انجمن انبوه سازان تهران  گرفت. البته حسن محتشم 

است که تورم مصالح سریعا در قیمت مسکن تاثیر نخواهد داشت. 
معمولا مهمترین عوامل در سوق دهی به قیمت ها در بازار مسکن، تکمیل دوره 
رکود، تاثیر تورم بازارهای موازی و تحرک ناشی از ظرفیت درونی این بازار است 

که هم اکنون سه مولفه ذکر شده در بازار مسکن قابل مشاهده نیست.
با اینکه برخی معتقدند افزایش قیمت دلار و خودرو می تواند به رشــد قیمت 
مسکن منجر شود تجربه نشان داده شروع فرآیند رشد این بازارها لزوما نمی تواند 
همزمان باشد؛ چرا که مولفه های بســیاری در جهت دهی بازارها وجود دارد و 
ظرفیت درونی هر بخش مســیر آن را مشخص می کند. بنابراین نمی توان با 

قاطعیت از تحرک نسبی یا رکود بازار مسکن در آینده نزدیک سخن گفت.

ایجاد و توسعه ۴ شهرک صنعتی در سه استان عطش فروش مسکن مقداری فروکش کرد
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